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PROTOKÓŁ
Z OBRAD XLIX SESJI

RADY GMINY SORKWITY
z dnia 30 marca 2023r.
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PROTOKÓŁ
z obrad XLIX Sesji Rady Gminy Sorkwity

z dnia 30 marca 2023r.

Nagranie z XLIX sesji dostępne jest pod dresem: https://gminasorkwity.sesja.pl

Początek posiedzenia godz.900.
Zakończenie obrad godz.958
Obecnych radnych 12 radnych
Nieobecnych: --- 3 radnych ( J.Gałka, M.Krysiak, D.Kozak-Ławińska)
Podjęto uchwały od Nr XLIX/355/2023 do Nr XLIX/358/2023

Porządek posiedzenia.
Dot. pkt. 1 Otwarcie sesji.

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta otworzyła XLIX sesję Rady Gminy Sorkwity.
Ustawowy skład Rady Gminy Sorkwity wynosi 15 radnych. Stwierdziła, że w sesji uczestniczy
12 radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada Gminy może obradować i podejmować prawomocne uchwały.

Dot. pkt.2 Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad.

Przewodnicząca odczytała porządek obrad;
1. Otwarcie sesji i ogłoszenie porządku obrad.
2. Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji.
4. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Kultury za 2022r.
5. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2022r.
6. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmiany uchwały nr XLVI/327/2022 z dnia 21 grudnia 2022r w sprawie uchwalenia WPF Gminy Sorkwity
na lata 2023-2032.

b) zmiany budżetu Gminy Sorkwity na 2023r., uchwalonego uchwałą nr XLVI/328/2022 z dnia 21 grudnia
2022r.

c) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Mrągowskiego.

d) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych.

7. Interpelacje i wnioski radnych.
8. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych.
9. Informacja Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie między sesjami.
10. Sprawy różne.
11. Zamknięcie sesji.

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała czy są jakieś wnioski o zmianę w porządku sesji. Z powodu ich braku przeszła
do kolejnego punktu Porządek obrad nie został zmieniony.

Dot. pkt. 3 Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji

Przewodnicząca Rady Mariola Plichta - prosiła o zgłaszanie uwag do protokołu. Poinformowała, że protokół jest
dostępny w Biurze Rady. Ponadto protokoły z sesji znajdują się na stronie BIP Gminy Sorkwity.

Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem protokołu z ostatniej sesji.
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Głosowanie jawne:
Głosowało - 12 radnych;

„za” – 12 radnych.
„przeciw” – 0 radnych

„wstrzymał się „- 0 radnych
„nie oddanych” – 0 radnych

Dot.pkt. 4 Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Kultury za 2022r. - w załączeniu
Dot.pkt. 5 Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2022r. - w załączeniu

Dot.pkt.6 Podjęcie uchwał w sprawie:

a- zmiany WPF…

Skarbnik Anna Łuciuk- poinformowała o zmianach wWPF.

W wieloletniej prognozie finansowej Gminy Sorkwity na lata 2023-2032 dokonuje się zmian
wynikających z uaktualnienia i dostosowania poszczególnych wielkości budżetowych do zmian
wprowadzonych w budżecie Gminy na 2023 rok, w tym wartości wynikające z zaproponowanej Uchwały
Gminy Sorkwity zmieniającej budżet.W załączniku Nr 1 dokonuje się następujących zmian : zwiększa
się dochody ogółem do wysokości 33 822 179,07 zł, w tym, zwiększa się dochody bieżące do wysokości
23 062 344,96 zł; zwiększa się dochody majątkowe do wysokości 10 759 834,11 zł, zwiększa się
wydatki ogółem do kwoty 36 911 579,07 zł, w tym zwiększa się wydatki bieżące do wysokości
23 091 350,43 zł; zwiększa się wydatki majątkowe do wysokości 13 820 228,64 zł.

Wzrost dochodów spowodowany jest przede wszystkim wprowadzeniem do planu dochodów
majątkowych z Rządowego Funduszu "POLSKI ŁAD"na dofinansowanie dwóch zadań inwestycyjnych
tj. "Modernizacja Oczyszczalni Ścieków w Sorkwitach" oraz "Budowa Sali Gimnastycznej w
Sorkwitach". Ponadto wprowadzono środki z NFOŚiGW na dofinansowanie zakupu samochodu
pożarniczego w Warpunach. pozostałe zmiany nastąpiły ze względu na zmiany dotacji i subwencji w
kwotach ostatecznych na 2023r.

W wyniku zmian w planie dochodów i wydatków planowany deficyt w kwocie
3 089 400,00 zł nie uległ zmianie. Kwoty przychodów i rozchodów również pozostają bez zmian. W
załączniku Nr 2 Wykaz przedsięwzięć do WPF dostosowano kwoty przedsięwzięć do kwot
wynikających z postępowań przetargowych na dwa zadania inwestycyjne wymienione powyżej,
ponieważ w wyniku wyłonienia najkorzystniejszych ofert znane są kwoty wydatków na te zadania
przewidywane w latach 2023-2024.

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła komisje o opinie w sprawie uchwały:
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje.

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otworzyła dyskusję. Z powodu braku głosów w dyskusji,
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały .

Głosowanie jawne:

Głosowało - 12 radnych;
„za” - 12 radnych.

„przeciw” - 0 radnych
„wstrzymał się” - 0 radnych
„nie oddanych” – 0 radnych



4

Uchwała została podjęta.

b- zmiana budżetu.....

Skarbnik Anna Łuciuk- poinformowała o zmianach w budżecie.
Budżet Gminy po zmianach wynosi: dochody - 33.822.179,07 zł w tym: dochody bieżące - 23.062.344,96 zł

dochody majątkowe - 10.759.834,11 zł - wydatki 36.911.579,07 zł w tym : wydatki bieżące 23.091.350,43 zł
wydatki majątkowe 13.820.228,64 zł Deficyt budżetu gminy w wysokości 3.089.400,00 zł zostanie pokryty
przychodami z : lokat bankowych wolnych środków jako nadwyżki wolnych środków pieniężnych na rachunku
bieżącym budżetu z lat ubiegłych w kwocie 2.700.000,00 zł ,wolnych środków jako nadwyżki wolnych środków
pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczeń kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w kwocie
171.004,33 zł ,spłaty udzielonej w 2022r. pożyczki w kwocie 83.995,67 zł.,wolnych środków jako nadwyżki wolnych
środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i
wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu
określonymi w odrębnych ustawach w kwocie 134.400,00 zł .

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła komisje o opinie w sprawie uchwały:
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje.

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otworzyła dyskusję. Z powodu braku głosów w dyskusji,
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały .

Głosowanie jawne:

Głosowało - 12 radnych;
„za” - 12 radnych.

„przeciw” – 0 radnych
„wstrzymał się” - 0 radnych
„nie oddanych” – 0 radnych

Uchwała została podjęta.

C- udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Mrągowskiego.

Powiat Mrągowski realizuje zadanie pn. „ Przebudowa drogi powiatowej nr 1636N, odcinek drogi Rybno – Rozogi II
etap”, całkowity koszt inwestycji wynosi 2 151 000,00 zł, z czego dofinansowanie z Rządowego Programu POLSKI
ŁAD wynosi 2 000 000,00 zł , a wkład własny Powiatu Mrągowskiego stanowi kwotę 151 000,00zł. Powiat
Mrągowski wystąpił do Gminy Sorkwity z wnioskiem o sfinansowanie wkładu własnego w 100%, z tym że w 2023r.
wkład wynosi 86 000,00zł. W budżecie Gminy Sorkwity na 2023r. wyodrębniono środki na powyższe zadanie w tej
kwocie , a całość środków na powyższe zadanie została zabezpieczona w wieloletniej prognozie Finansowej Gminy
Sorkwity w latach 2023-2024. Biorąc pod uwagę fakt , iż inwestycja realizowana będzie na terenie Gminy Sorkwity
i będzie służyć w przyszłości przede wszystkim mieszkańcom naszej gminy , zasadne jest udzielenie pomocy
finansowej na jego budowę.

.
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła komisje o opinie w sprawie uchwały:
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje.

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otworzyła dyskusję. Z powodu braku głosów w dyskusji,
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały .

Głosowanie jawne:

Głosowało - 12 radnych;
„za” - 12 radnych.

„przeciw” – 0 radnych
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„wstrzymał się” - 0 radnych
„nie oddanych” – 0 radnych

Uchwała została podjęta.

D- ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych.

W związku z utratą mocy obowiązującej art. 28 ustawy z 24 sierpnia 1991 r. o ochronie przeciwpożarowej
i wprowadzenia nowej podstawy prawnej dla ustalenia ekwiwalentu dla członków OSP od dnia 1 stycznia 2022 r. w
postaci art. 15 ust. 1-2 ustawy z 17 grudnia 2021 r. o ochotniczych strażach pożarnych zaistniała konieczność podjęcia
przedmiotowej uchwały. Zgodnie z nowym przepisem ustawy o Ochotniczych Strażach Pożarnych:Strażak Ratownik
OSP, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej,szkoleniu lub ćwiczeniu, otrzymuje, niezależnie
od otrzymanego wynagrodzenia, ekwiwalent pieniężny. Wysokość ekwiwalentu pieniężnego ustala, nie rzadziej niż
raz na 2 lata, właściwa Rada Gminy w drodze uchwały. Wysokość ekwiwalentu pieniężnego nie może
przekraczać 1/17 przeciętnego wynagrodzenia miesięcznego brutto, ogłoszonego przez Prezesa Głównego Urzędu
Statystycznego w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej „Monitor Polski” na podstawie art. 20 pkt 2 ustawy
z dnia 17 grudnia 1998 r. o emeryturach i rentach z Funduszu Ubezpieczeń społecznych przed dniem ustalenia
ekwiwalentu pieniężnego, naliczanego za każdą rozpoczętą godzinę od zgłoszenia wyjazdu z jednostki ochotniczej
straży pożarnej. Ekwiwalent pieniężny jest wypłacany z budżetu właściwej gminy.

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła komisje o opinie w sprawie uchwały:
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje.

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otworzyła dyskusję. Z powodu braku głosów w dyskusji,
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały .

Głosowanie jawne:

Głosowało - 12 radnych;
„za” - 12 radnych.

„przeciw” – 0 radnych
„wstrzymał się” - 0 radnych
„nie oddanych” – 0 radnych

Uchwała została podjęta.

Dot.pkt.7 Interpelacje i wnioski radnych.

Radny Z.Duda- korzystając obecności Radnego powiatowego Bogdana Kossakowskiego zapytał o sprawę budynku
po internacie w Rybnie.
Radny M.Zembowski- zgłosić do PZD poprawę, załatanie dziur droga do Surmówki.

Dot.pkt. 8 Odpowiedzi na wnioski i interpelacje

Radny Powiatowy B.Kossakowski- poinformował, że po ogłoszonym przetargu na sprzedaż nikt sie nie zgłosił.działki
zostały sprzedawane oddzielnie, gdyż tak zadecydował Zarząd. Przetarg na budynek i działki odbędzie sie ponownie.

Dot.pkt.9 Informacja Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie między sesjami

Od ostatniej sesji na której została przedstawiana informacja wójta wydano 12 zarządzeń i przygotowano 4 projekty
uchwał.
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Kolejno Wójt uczestniczył w:

6-7.03-VIII kongresie w Mikołajkach
10.03 - podpisaniu umowy ze stowarzyszeniem Bogactwo Mazur na realizację trzeciego etapu remontu świetlicy w

Rybnie.
- spotkaniu roboczym w SP w Warpunach w wykonawcą termomodernizacji szkoły
- zebraniu sprawozdawczym w OSP Rybno.

11.03 - gminnym Dniu Sołtysa w Sorkwitach
- zebraniu sprawozdawczym w OSP Sorkwity

17.03 - odbiorze oświetlenia drogowego w Rodowie
- zbraniu wiejskim w Gizewie

20.03 - Spotkaniu w Mrągowie w ramach pozyskania grantów na infrastrukturę sportową.
- spotkaniu roboczym z Dyrektorami szkół.

24.03 - wręczeniu nagrod w finale konkursu plastycznego Młodzież zapobiega pożarom.
25.03 -zebraniu sprawozdawczym OSP Warpuny
28.03- przekazaniu promesy na zakup samochodu pożarniczego dla OSP Warpuny w Lipowcu.

- posiedzeniu Powiatowej rady zatrudnienia w Mrągowie
- podpisaniu umowy na budowę sali gimnastycznej w Sorkwitach

31.03- podpisaniu umowy na modernizacje oczyszczalni ścieków w Sorkwitach.

Dot.pkt 10 Sprawy różne

Maria Rolczyńska- poinformowała sołtysów o wywieszaniu obwieszczeń na tablicach ogłoszeń w sołectwach.
Radny Z. Duda- poinformował sołtysów ,aby w sprawach napraw dróg gminnych dzwonili do Prezesa ZGK.

Dot.pkt.11 Zamknięcie sesji

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta zamykam XLIXSesję Rady Gminy Sorkwity.

Protokół sporządziła:
Magdalena Krawczyk

Przewodnicząca Rady Gminy
Mariola Plichta


